

Syrian Arab Republic

Tishreen University

*Tishreen University Journal
for Research and Scientific Studies*

Refereed Scientific Journal
Established 1978
Lattakia – SYRIA



الجمهورية العربية السورية

جامعة تشرين

مجلة جامعة تشرين

للبحوث والدراسات العلمية

مجلة علمية محكمة - تأسست عام 1978

اللاذقية - سورية

اتفاقية حقوق النشر

رقم المقال /

/

..... عنوان المقال :

.....

.....

.....

..... اسم المؤلف المسؤول:

..... عنوان / جهة العمل:

.....

..... فاكس: هاتف:

..... البريد الالكتروني: Email:

أقر بأننا شاركنا بشكل كافٍ في المحتوى الفكري والتصور والتصميم لهذا العمل أو تحليل البيانات وتفسيرها (عند الاقتضاء) ، بالإضافة إلى كتابة المخطوطة ، لتحمل المسؤولية العامة عنها وقد وافقت على إدراج اسم / اسمنا كمساهم.

أنا / نحن نعتقد أن المقالة تمثل عملاً قانونياً. لم يتم نشر هذه المقالة ولا واحدة ذات محتوى مشابه إلى حد كبير تحت تأليف / أو تم نشرها أو يتم النظر في نشرها في مكان آخر ، باستثناء ما هو مذكور في خطاب التقديم. أقر / نقر بأن جميع البيانات التي تم جمعها أثناء الدراسة تم تقديمها في هذه المقالة ولم يتم نشرها أو نشر أي بيانات منها بشكل منفصل.

أنا / نحن نؤكد أنه ، إذا طالبتنا المجلة ، فسوف نقوم بتوفير البيانات / المعلومات أو سوف نتعاون بشكل كامل في الحصول على البيانات / المعلومات التي تستند إليها المخطوطة وتقديمها ، وذلك لتفحصها من قبل المحررين أو المحال إليهم للتحكيم.

تم التصريح عن المصالح المالية ، المباشرة أو غير المباشرة ، الموجودة أو التي يمكن ملاحظتها لوجود مساهمين فرديين فيما يتعلق بمحتوى هذه المقالة في خطاب المقدمة. يتم تسمية مصادر الدعم الخارجي للمشروع في خطاب المقدمة.

أنا / نحن بموجب هذا (الصك) أنقل (أو) ننقل جميع حقوق النشر ، بما في ذلك جميع الحقوق العرضية لها ، حصرياً إلى المجلة ، في حالة نشر هذا العمل من قبل المجلة. فإن المجلة تمتلك هذا العمل ، بما في ذلك:

1. حقوق النشر ؛
2. الحق في منح الإذن بإعادة نشر المقال كلياً أو جزئياً ، مع أو بدون رسوم ؛
3. الحق في إنتاج الطباعات أو الطبعات وترجمتها إلى لغات أخرى غير الإنجليزية للبيع أو التوزيع المجاني ؛
4. الحق في إعادة نشر العمل في مجموعة من المقالات بأي شكل آلي أو إلكتروني آخر.

نحن نمنح المؤلف المسؤول في هذا المقال لإجراء التغييرات اللازمة حسب طلب المجلة ، والقيام ببقية المراسلات بالنيابة عنا ، وسيعمل ككفيل للمقال نيابة عنا.

تم تسمية الأشخاص الذين قدموا مساهمات كبيرة في العمل الوارد في المقالة ، ولكنهم ليسوا من المؤلفين في هذه المقالة ، في الإقرار ، وأعطوني إذنًا كتابيًا بذلك. إذا لم أضمن / نضمن إقراراً يعني أنه / لم نتلق مساهمات كبيرة غير المؤلفين ولم يتم حذف أي مساهم.

| الاسم | التوقيع | تاريخ التوقيع |
|-------|---------|---------------|
| | | |
| | | |
| | | |
| | | |
| | | |
| | | |

ملاحظة: إذا صرح الباحث أنه قرأ اتفاقية حقوق النشر ووافق عليها كاملة على طلب النشر فهي تعد بمثابة توقيع على هذه الاتفاقية



TRANSFER OF COPYRIGHT AGREEMENT

Manuscript No: _____

Title: _____

Corresponding Author Name: _____

Address/Affiliation: _____

Fax: _____ Tel: _____ E-mail _____

I/we certify that I/we have participated sufficiently in the intellectual content, conception and design of this work or the analysis and interpretation of the data (when applicable), as well as the writing of the manuscript, to take public responsibility for it and have agreed to have my/our name listed as a contributor.

I/we believe the manuscript represents valid work. Neither this manuscript nor one with substantially similar content under my/our authorship has been published or is being considered for publication elsewhere, except as described in the covering letter. I/we certify that all the data collected during the study is presented in this manuscript and no data from the study has been or will be published separately. I/we attest that, if requested by the editors, I/we will provide the data/information or will cooperate fully in obtaining and providing the data/information on which the manuscript is based, for examination by the editors or their assignees. Financial interests, direct or indirect, that exist or may be perceived to exist for individual contributors in connection with the content of this paper have been disclosed in the cover letter. Sources of outside support of the project are named in the cover letter.

I/We hereby transfer(s), assign(s), or otherwise convey(s) all copyright ownership, including any and all rights incidental thereto, exclusively to the Journal, in the event that such work is published by the Journal. The Journal shall own the work, including

1. copyright;
2. the right to grant permission to republish the article in whole or in part, with or without fee;

3. the right to produce preprints or reprints and translate into languages other than English for sale or free distribution; and
4. the right to republish the work in a collection of articles in any other mechanical or electronic format.

We give the rights to the corresponding author to make necessary changes as per the request of the journal, do the rest of the correspondence on our behalf and he/she will act as the guarantor for the manuscript on our behalf.

All persons who have made substantial contributions to the work reported in the manuscript, but who are not contributors, are named in the Acknowledgment and have given me/us their written permission to be named. If I/we do not include an Acknowledgment that means I/we have not received substantial contributions from non-contributors and no contributor has been omitted.

| Name | Signature | Date signed |
|---------|-----------|-------------|
| 1 _____ | _____ | _____ |
| 2 _____ | _____ | _____ |
| 3 _____ | _____ | _____ |
| 4 _____ | _____ | _____ |
| 5 _____ | _____ | _____ |
| 6 _____ | _____ | _____ |